
 

Skolebestyrelse for Damhusengens Skole 
 
Dato: 30. april 2025 

 

Tid: 16.00 til 18.00  
 
Mødes på skolens kontor. 
 

 

 

BEMÆRKNINGER 
1. Godkendelse af dagsorden • Godkendelse af dagsorden. 

- Orientering om 
skoleåret 2025 – 2026 

 
2. Aftale om folkeskolens 

kvalitetsprogram | Børne– 
og 
Undervisningsministeriet 

Gennemgang af hvor langt vi er, hvordan vi har arbejdet elementer 
fra mangfoldige børnefællesskaber ind og elementer fra 
kvalitetsprogrammet. 
Herunder: 

• Vi ønsker at forkorte skoledagene så meget vi kan. Det vi 
forkorter med, bliver timebanken. Den vil vi være særlig 
opmærksomme på, ved at sætte to-voksne ind der, hvor der er 
mere behov end andre steder. På den måde er det jo ikke en 
bank, men det er en timefordelingspulje. 

• Vi ønsker at bevare fokustimen. 
• Vi ønsker at beholde forskudte mødetider og pauser. 

• Vi ønsker at kigge på fag og timer.  
• Vi ønsker at kigge på lokaler og indretning. 
 
Vi ønsker et fokus på sjove og gode skole- og arbejdsdage, og 
motivation til indflydelse. 
 
Vi ansætter to overgangspædagoger for blandt andet at sikre gode 
overgange mellem børnehave til KKFO/skole. 
 
To voksne i alle fagtimer i bh.kl., 1.klasse samt et øget antal to voksen 
timer i både 2. og 3.klasserne kommende skoleår.  
 
Vi forkorter skoledagene kommende skoleår, men bevarer 
fokustimen.  
Ovenstående blev godkendt. 
 
Orientering om lokalt valgfag på 8.årgang og tysk/fransk først fra 
6.årgang. 
HDS + madkundskab en time mindre om ugen, men to-lærere på i 
et halvt år. 
 
Svømning har vi ikke næste år grundet reparation. Vi ønsker at 
kigge på en strategi for svømning på flere årgange fremadrettet, 
som en større del af idrætsundervisningen. 
Kultur og fritid står for renovationen og driften.  
 

https://www.uvm.dk/folkeskolen/folkeskolens-maal-love-og-regler/politiske-aftaler/folkeskolens-kvalitetsprogram
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Flytteplan er snart klar til at blive kommunikeret ud til personalet. 
Det gamle personalerum skal blive musikområde og så kommer der 
nye udeområder med bl.a. kunstgræsbane.  
 
Fokus kommende to år: 
- Alle arbejder ind i og med opgaverne man har. Større grad af 

frihed i de enkelte teams.  
- Alle arbejder med sjove og gode skole- og arbejdsdage, og 

motivation til indflydelse. 
 

Elevrådet er inddraget i processen med sjove og gode skoledage. 
Der er etableret et samarbejde med Gørlev legepark 
 
Forslag til at kigge på Playfull Learning  
 
Max har søgt og fået en tildelt en pulje penge til en pædagogisk 
weekend for personalet.  
 
Max orienterer om trivselsundersøgelsen på næste SB-møde.  
 

Inklusionsdrøftelse 
Bilag; oplæg og udkast til 
mødet i februar i 
områdeforvaltningen – her 
er fokus på elevtrivsel og 
mangfoldige 
børnefællesskaber.  
 
Mangfoldige 
børnefællesskaber i skoler 
og dagtilbud | Københavns 
Kommune 
 
  

Opsamling fra det fælles møde. 
Vi har dette punkt på ved hvert møde. Det er et punkt der er i familie 
med ”mangfoldige børnefællesskaber”. 
Bilagene er det politiske skriv og de politiske hensigter igennem 
sigtelinjerne.  
 
Emnet er en vigtig politisk beslutning for de københavnske 
folkeskoler og børn og unge.  
Man udfaser fx buf flex ordningen og der skal tænkes en halv 
lederstilling ind fremover samt overgangspædagoger og to voksne 
i bh. Klasser og 1. klasser. 
 
Lise og Anders kommer med tilbagemelding på kommunikationen. 
Max kommer med tilbagemelding fra elevrådet. 
 
Centralt udarbejdet skrivelse til forældre. Den venter vi på og kigge 
ind i, inden den sendes ud. 
 
Byudviklingspotentialer og hvordan vi laver skole for byens børn. 
 
Elevrådet skal inddrages i forhold til hvad en god skoledag, en god 
time, en god pause er mv..  
 
Skoleværing er en tendens, som vi skal være særligt 
opmærksomme på. Vi værner om et tæt forældresamarbejde.  
 
Vi kommer til at ansætte en leder mere som blandt andet skal lede 
vores ressourcecenter. 
 

https://www.kk.dk/politik/politikker-og-indsatser/boern-og-unge/mangfoldige-boernefaellesskaber
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Forslag til at medarbejderne kan tage på besøg på andre skoler, 
som kan bidrage med inspiration. 
 
Max og Pia var til temadag og orienterer om inspiration om 
udeskole, læringsmiljøet, udearealer mm.  
Forslag til at se på hvordan der kan videndele medarbejderne i 
mellem. 
 
Vi ligger i top tre i forhold til at gøre brug af Åben skole tilbud. 

Åbent 
skolebestyrelsesmøde 

Åbent skolebestyrelsesmøde i forlængelse af 
skolebestyrelsesmødet den 27. maj 2025. Det åbne 
skolebestyrelsesmøde er sat til 18.30 til 20.00. 
Årsberetning til godkendelse og invitation til ”åbent 
skolebestyrelsesmøde” sendes ud. 
Lise og Magnus kommer med oplæg. 
 
Åbent møde har til hensigt at fortælle om bestyrelsens arbejde 
Der sendes et skriv ud om valg til skolebestyrelse.  
 
Forslag til at elever kan deltage til det åbne bestyrelsesmøde og 
fortælle om elevrådets arbejde og om elevens stemme på vores 
skole.  

3. Principper 4. Evaluering af alle principper – de skal godkendes årligt.  
5. Vi mangler princippet for klassesammenlægninger – Jeppe 

fremlægger. 
 
Punktet udskydes til næste møde 

6. Trivselsforældreaften Anders og Max fremlægger hvor vi er i arbejdet. 
 
Punktet udskydes til næste møde 

7. Forskeraften i foråret? 
8.  

Pia og Max fremlægger en ide til mødet i september 2025, og har 
kontakt til Henrik Stokholm Vestergaard Stokholm i forhold til hans 
nye bog – endnu ikke fastlagt.  
Eller Rasmus Meyer eller Helle Brønnum Carlsen 

9. Suppleringsvalg Optakt til suppleringsvalg – skal der skrives ud? Laves kampagne? 
 
Max sender skrivelse ud til alle forældre. 

Meddelelser og nyt fra • Elever – mødet mandag var aflyst. 

• KKFO-råd – der er møde i næste uge 
• Bestyrelsen – intet nyt 
• Personale – der er rigeligt at se til og er spændte på flytteproces 

og fagfordeling.  

• Ledelse - Orientering og afgangsprøver, dimission og sidste 
skoledag. 

Punkter fremadrettet?  

Evt. Max orienterer om sammenlægning af skoleområde 
Nørrebro/Bispebjerg sammenlægges med Vanløse fra september 
2025, og vi beholder vores områdechef. 



 

Det betyder at København går fra at være fem områder til at være 
fire områder. En plan for proces er ikke udgivet endnu, men 
kommer.  

 


